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Zápis  
z 19. zasedání Akademického senátu UHK dne 6. dubna 2022 

____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Mária Hromadová, dr. Jiří Lipovský, dr. Libuše Svobodová, 
dr. Karel Mls, doc. Karel Kouba, doc. Martin Paleček, dr. Adam Skarka, dr. Katarína Přikrylová, 
Mgr. Matyáš Strnad, Bc. Dominik Šípoš, Mgr. Kateřina Voglová, Michal Pajer, Žofia Chrienová, 
Nikola Blahynková, Dominik Fišer.  
 
Omluveni: doc. Václav Bělík, doc. Martin Šandera, dr. Jitka Kühnová, Mgr. Marcela Turay, 
Mgr. Dominik Miškář. 
 
Neomluven: Štěpán Kubelka. 
 
Hosté: dr. Pavlína Springerová, prorektorka – statutární zástupce rektora, prof. Ondřej Krejcar, 
prorektor, Ing. Aleš Klicnar, kvestor, prof. Josef Hynek, děkan FIM, doc. Jan Kříž, děkan PřF, 
prof. Kamil Musílek, proděkan PřF, Mgr. Soňa Došková, kancléřka. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila předsedkyně 
AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 21 členů. Předsedkyně 
informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 15 členů (KAP 8 a SK 7 členů).  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Složení slibu člena AS UHK. 
2) Volba předsedy Studentské komory AS UHK. 
3) Návrh kandidáta do Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Hradec Králové 

(předkládá doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK).                                                  
4) Udělení předchozího souhlasu se jmenováním člena Rady pro vnitřní hodnocení 

Univerzity Hradec Králové (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., 
statutární zástupce rektora). 

5) Různé:  
a)   Stav příprav rozpočtu na rok 2022 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
b) Stav investičních akcí UHK (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
c) Zpráva o výsledcích hodnocení spokojenosti se službami kolejí 2021; průběžné 

informace o VŠ kolejích (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
 
Dr. Skarka vznesl požadavek na doplnění bodu do Různého: „Budova S: Důvod výpadku elektrické 
energie a nefunkčnosti zálohy dne 31.3.2022, stav auditu a monitoringu elektrických rozvodů 
a navrhovaná opatření k zamezení budoucích kritických výpadků“ a doc. Tomášková na doplnění 
bodu programu: „Doplňovací volby AS UHK na FIM“. 
 
Program zasedání AS UHK v pozměněné verzi byl navržen následovně:  
 

1) Složení slibu člena AS UHK. 
2) Volba předsedy Studentské komory AS UHK. 
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3) Návrh kandidáta do Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Hradec Králové 
(předkládá doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK).                                                  

4) Udělení předchozího souhlasu se jmenováním člena Rady pro vnitřní hodnocení 
Univerzity Hradec Králové (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., 
statutární zástupce rektora). 

5) Doplňovací volby AS UHK na FIM (předkládá doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., 
předsedkyně AS UHK). 

6) Různé:  
a)   Stav příprav rozpočtu na rok 2022 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
b) Stav investičních akcí UHK (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
c) Zpráva o výsledcích hodnocení spokojenosti se službami kolejí 2021; průběžné 

informace o VŠ kolejích (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
d) Budova S: Důvod výpadku elektrické energie a nefunkčnosti zálohy dne 

31.3.2022, stav auditu a monitoringu elektrických rozvodů a navrhovaná 
opatření k zamezení budoucích kritických výpadků (předkládá PharmDr. Adam 
Skarka, Ph.D., senátor AS UHK). 

 
Hlasování: pro - 15 proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 19. zasedání AS UHK v pozměněné verzi byl schválen. 
 
Bod 1. Složení slibu člena AS UHK. 
 
Doc. Tomášková sdělila, že k 28. 3. 2022 na svou funkci rezignoval senátor KAP za PdF AS UHK 
dr. Lukáš Zábranský. Na jeho pozici nastoupí náhradnice dr. Katarína Přikrylová. Členkou AS UHK 
se stala přečtením a potvrzením slibu. 
 
Doc. Tomášková dále informovala senátory o rezignaci členky SK AS UHK Ing. Lucie Novotné 
k 6. 4. 2022. Bc. Šípoš přečetl její vzkaz adresovaný akademickému senátu. Na její pozici není žádný 
náhradník, proto se k danému vrátíme v doplněném bodu „Doplňovací volby AS UHK na FIM“. 
 
AS UHK má nyní 22 řádných členů a počet přítomných členů AS UHK: KAP 9, SK 7, celkem 16. 
 
Bod 2. Volba předsedy Studentské komory AS UHK. 
 
Bc. Šípoš sdělil, že k 7. 4. 2022 rezignuje na funkci místopředsedy AS UHK za studentskou komoru 
vzhledem k blížícímu se termínu ukončení studia na UHK.  
 
Pro volbu nového místopředsedy AS UHK za SK byla navržena komise ve složení: doc. Tomášková 
(předsedkyně), doc. Kouba a Bc. Šípoš. 
 
Hlasování o navržené komisi: pro – 15, proti – 0, zdržel se – 1. 
AS UHK schválil navrženou komisi ve složení: doc. Tomášková (předsedkyně), doc. Kouba 
a Bc. Šípoš. 
 
Na uvedenou pozici byl nominován jediný kandidát: Michal Pajer. 
 
Po představení kandidáta a diskuzi s členy SK navrhla studentská komora veřejné hlasování. 
  
Hlasování o způsobu hlasování: pro - 7, proti – 0, zdržel se – 0. 
Studentská komora zvolila veřejné hlasování. 
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Hlasování o navrženém kandidátovi: pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0. 
Členové studentské komory AS UHK zvolili novým místopředsedou za SK Michala Pajera. 
 
AS UHK zvolil místopředsedu AS UHK za studentskou komoru AS UHK. 
 
Bod 3. Návrh kandidáta do Rady pro vnitřní hodnocení Univerzity Hradec Králové (předkládá 
doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
 
Po rezignaci studenta navrženého AS UHK do RVH, byl doc. Vaníčkem doporučen student Denis 
Hác. D. Hác se na zasedání AS UHK nemohl dostavit, ale poslal medailonek, který přečetl Bc. Šípoš.  
 
Dotazy ani připomínky k tomuto bodu nebyly. 
Senátoři hlasovali o nominaci tohoto kandidáta za AS UHK do Rady pro vnitřní hodnocení. 
 
Hlasování: pro - 15 proti - 0, zdržel se - 1. 
AS UHK schválil návrh kandidáta do Rady pro vnitřní hodnocení. 
 
Bod 4. Udělení předchozího souhlasu se jmenováním člena Rady pro vnitřní hodnocení 
Univerzity Hradec Králové (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., statutární 
zástupce rektora). 
 
Dr. Springerová, statutární zástupce rektora, přijala nominaci člena Rady pro vnitřní hodnocení 
studenta Denise Háce a požádala AS UHK o udělení předchozího souhlasu se jmenováním daného 
do funkce. 
 
Dotazy ani připomínky k tomuto bodu nebyly. 
Senátoři hlasovali o udělení předchozího souhlasu se jmenováním člena Denise Háce do Rady 
pro vnitřní hodnocení. 
 
Hlasování: pro – 15, proti - 0, zdržel se - 1. 
AS UHK udělil předchozí souhlas se jmenováním člena Rady pro vnitřní hodnocení. 
 
Bod 5. Doplňovací volby AS UHK na FIM (předkládá doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D., 
předsedkyně AS UHK). 
 
Doc. Tomášková sdělila, že AS UHK na minulém zasedání vyhlásil doplňovací volby na FIM, 
dle informací se přihlásil jeden kandidát. Dnes rezignovala Ing. Novotná, opět ze SK FIM a AS UHK 
musí do 30 dní vyhlásit další volby. Z toho důvodu předsedkyně AS UHK navrhla se souhlasem 
příslušné volební komise posunout termín voleb o měsíc při stávající komisi, čímž se prodlouží 
i lhůta na návrhy kandidátů. Tzn. volby by se konaly v květnu. 
 
V diskusi se řešilo technické provedení prodloužení termínu doplňovacích voleb (dr. Lipovský, 
doc. Tomášková) a snížení počtu členů AS UHK ve vztahu k hlasování (dr. Svobodová, Bc. Šípoš, 
doc. Tomášková). 
 
Po krátké diskusi byl navržen:  
 
1. protinávrh: 
„Stávající doplňovací elektronické volby do SK AS UHK na FIM proběhnou a do 30 dní AS UHK 
vyhlásí další elektronické doplňovací volby“. 
Hlasování: pro – 2, proti - 11, zdržel se – 3. 
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2. návrh: 
„Termín u stávajících doplňovacích voleb do SK AS UHK na FIM se posune o měsíc, tzn. elektronické 
volby se budou konat v květnu“. 
Hlasování: pro – 14, proti - 2, zdržel se – 0. 
 
AS UHK změnil termín doplňovacích voleb do SK AS UHK na FIM. 
 
Bod 6. Různé: 
 

a) Stav příprav rozpočtu na rok 2022 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
 
Ing. Klicnar informoval senátory o stále trvajícím rozpočtovém provizoriu, sdělil, že z MŠMT jsme 
obdrželi konečné hodnoty rozpočtových okruhů, které prezentoval (srovnání od roku 2019). 
Upozornil na výrazné navýšení nákladů za energie oproti roku 2021. Kvestor okomentoval 
prozatímní návrh rozpočtu – základní dělení, ohodnotil PPK, výkonovou část. Uvedl, že se finalizují 
náklady centrálních pracovišť, které budou vysoce navýšeny – rozdíl spočívá v el. energii a navýšení 
mzdových prostředků (minimální mzda). Jedná se o pracovní verzi rozpočtu, kterou komunikujeme 
s fakultami (mají veškeré podklady pro dané výpočty). 
 
V diskusi se řešilo navýšení mezd a úvazek přesunutý z projektu na rektorátní zakázku 
(dr. Svobodová, Ing. Klicnar) a nárůst ostatních služeb (prof. Musílek, Ing. Klicnar). 
Doc. Kříž upozornil na prémii pro kvalitu, zavedenou jako nástroj pro pracovníky, kdy paradoxně 
přes vzrůst se PřF snížil podíl na kvalitu při zvýšení příspěvku. Kvestor vysvětlil, že se jednalo 
o souhru a kombinaci několika indikátorů a považuje za nesprávný podíl, který je fixován a MŠMT 
přepočítáván k roku 2016. Diskutovaly se možné změny (doc. Kouba, doc. Kříž, Ing. Klicnar).  
 

b) Stav investičních akcí UHK (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 
 

Ing. Klicnar uvedl, že aktuálně dokončujeme rekonstrukci budovy FF, kde jsme v harmonogramu, 
který odpovídá stavební proinvestovanosti a do 3 týdnů bychom měli stavbu zkolaudovat a převzít. 
Stěhování FF zpět do budovy B bude probíhat v plánovaných termínech a jediným problémem 
je nedodání IT prvků dodavatelem, který ale nebude bránit v užívání stavby. Kvestor sdělil, 
že navýšení financí se nám naštěstí nepromítlo do ceny stavby, což bohužel nelze říct o budově PdF, 
kde jsme na rekonstrukci počítali s 210 mil. Kč bez DPH, ale v rámci výběrového řízení vyšla nejnižší 
nabídka 330 mil. Kč. Pokud by nám MŠMT rozdíl doplatilo, zvýšilo by se kofinancování UHK. Další 
stavbou, kterou Ing. Klicnar zmínil, byl bufet na OSV.  Zde VZ držíme v rámci prodlužování 
a zužujeme požadavky na VŘ, abychom zvládli rekonstrukci (venkovní mobiliář nebude součástí 
VŘ). Poslední akcí je rekonstrukce odpadů a stoupaček na Palachových kolejích. Kvestor připomněl, 
že ceny se nám i zde navyšují, ale oprava je financována z rezerv kolejí, není dotována MŠMT. 
 

c) Zpráva o výsledcích hodnocení spokojenosti se službami kolejí 2021; průběžné 
informace o VŠ kolejích (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor). 

 
Ing. Klicnar prezentoval hodnocení spokojenosti se službami kolejí, které zajistilo oddělení kvality. 
Cílem průzkumu bylo zhodnocení míry spokojenosti na kolejích – poskytování informací, proces 
ubytování, vybavení a kvalita ubytování, kvalita života na kolejích, poskytované služby a sportovní 
zázemí. Část dotazníku byla určena českým a část zahraničním studentům. Poslední hodnocení bylo 
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zpracované v roce 2007. Kvestor uvedl, že je třeba se zamyslet nad rychlostí internetového připojení, 
kde jsme v hodnocení dopadli nejhůře, i přestože jsme loni na kolejích navýšili a posílili rychlost 
internetu. Domnívá se, že se jedná o přetížení internetu, kdy se ubytovaní připojí ve stejnou dobu. 
Nejlepší hodnocení jsme obdrželi za rychlost a kvalitu odstraňování závad. Ing. Klicnar vysvětlil 
kalkulaci ceny ubytování a porovnal náklady na rok 2021 a 2022 - vychází rozdíl 8 % včetně zahrnuté 
inflace, kterou promítneme do nových ceníků. Takto navýšené ceny vydrží předpokládáme od září 
do prosince 2022, pak s ohledem na další navýšení cen elektrické energie bude nejspíš znovu cena 
nájemného na VŠ kolejích zvýšena. 
 
Diskutovala se upomínka na špatnou cizojazyčnou orientaci (dr. Lipovský, Ing. Klicnar) a možnosti 
zkvalitnění internetového připojení (dr. Svobodová, Ing. Klicnar, doc. Kouba, prof. Krejcar). 
 
AS UHK vzal na vědomí navýšení cen nájemného na VŠ kolejích. 
 

d) Budova S: Důvod výpadku elektrické energie a nefunkčnosti zálohy dne 
31.3.2022, stav auditu a monitoringu elektrických rozvodů a navrhovaná 
opatření k zamezení budoucích kritických výpadků (předkládá PharmDr. Adam 
Skarka, Ph.D., senátor AS UHK). 

 
Prof. Musílek popsal velký výpadek proudu dne 31. 3. na PřF, kdy po 15 min. nefungovaly 
ani agregáty a došlo k nestandardnímu vypnutí přístrojů za několik stovek milionů Kč. Požaduje 
vysvětlení, co se stalo a jak dopadl audit elektr. rozvodů.  
 
Ing. Klicnar vysvětlil, že audit byl nastaven na celkový provoz budovy, opatření se snažíme 
odstraňovat, ale jsou finančně náročná. Po jednání s tajemnicemi fakult jsme museli udělat další 
škrty v rozpočtu, které mají dlouhodobý dopad i na kvalitu a funkčnost budov. Co se týká agregátu 
– došlo k závadě, která nebyla odstraněna vlivem špatného servisu. Kvestor vysvětlil, že došlo 
k vybití baterie, tzn. agregát běžel, ale nedodával energii.  
 
Prof. Musílek se dotázal na hospodářský výsledek rektorátu za rok 2021. Upozornil, že s výpadkem 
agregátu nefungovalo nic, včetně nouzových východů, osvětlení, atd. Prof. Musílek se domnívá, 
že TPO není dobrým hospodářem a nepředchází výpadkům. 
 
Ing. Klicnar potvrdil, že se jedná o špatný servis, ale upozornil na podfinancování správy a údržby 
budov a silné škrty daných položek v rozpočtu.  
 
Diskutovala se výše a účel financí, kterou přispívá PřF rektorátu, doporučení servisní firmy a kritika 
komunikace mezi rektorátem a fakultou (prof. Musílek, Ing. Klicnar, dr. Skarka). 
 
Dr. Springerová informovala senátory o jmenování členů Etické komise UHK. 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

 
1. Byl schválen program 19. zasedání AS UHK v pozměněné verzi.  
2. AS UHK zvolil místopředsedu AS UHK za studentskou komoru AS UHK. 
3. AS UHK schválil návrh kandidáta do Rady pro vnitřní hodnocení. 
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4. AS UHK udělil předchozí souhlas se jmenováním člena Rady pro vnitřní 
hodnocení. 

5. AS UHK změnil termín doplňovacích voleb do SK AS UHK na FIM. 
6. AS UHK vzal na vědomí navýšení cen nájemného na VŠ kolejích. 

 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných 
členů AS UHK: 16.   

Hlasování: pro - 16, proti - 0, zdržel se - 0.  
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: pravděpodobně 18. května 2022. 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 6. 4. 2022                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 


